
Lions Club Ry
DISTRIKT 106 B DANMARK, Region 2, Zone 9

Jan Bardino, klubsekretær
Silkeborgvej 27, 8680 Ry.
Tlf. 20200657 E-mail: jan@bardino.dk

Referat af klubmøde 18. oktober 2023 kl. 18.30 i Ry Hallerne
 

Gæster: LCIF Distrikts Koordinator Ole Kjærsgaard og Zoneformand Flemming Lynge Meineche

1. Velkomst, sang og spisning.
Fødselsdagssangen. Flødekartofler, lækker steg, salat og brød. Efterfulgt af kaffe med tærte

2. Gæsteindlæg
Flemming Lynge Meineche og Ole Kjærsgaard vil fortælle om deres poster i Lions
● Ole Kjærsgaard fortalte om LCIF med udgangspunkt i en tipskupon
● Flemming Lynge Meineche fortalte om sin baggrund og den nye zonesammensætning.

Han opfordrede blandt andet til at klubberne i højere grad arbejder sammen på tværs af
zonen. Der vil fra zonens side blive lagt vægt på at arbejde med fastholdelse af
medlemmer, herunder at klubberne får nogle mentorer som skal støtte indslusning og
fastholdelse i stedet for at det er sponsoren, der har ansvaret.
Opfordring til at deltage i distriktsmøde den 20/4 2024 i Holstebro.

3. Nyt fra præsidenten herunder fra bestyrelsesmødet d. 27.09.
● Toke startede med at uddele sherry i anledning af at han havde fødselsdag.
● Omtale af diverse møder i Lions
● Orientering om “Ungearbejde” (YCE) sættes på dagsordenen til mødet den 15. november
● My Lion har et nyt værktøj til indrapportering af klubbernes aktiviteter - indsats og

udbytte. Dette skal hjælpe Lions overordnet, men kan også bruges som
inspirationskatalog for andre klubber

● Som nævnt tidligere er vi kommet i en ny zone, og der har været holdt møde for P+VP.
● Der holdes møde 6. november i Randers for “nye” medlemmer om hvad Lions er og står

for. Mødet er tilsvarende det vi holdt sidste år på Gnisten. Clubkassen betaler for
deltagelse. Tilmelding kan ske her

● Indvielsen af Almas Intelligente Have gav god pressedækning, og sammen med de øvrige
sponsorer, er vi nævnt på et skilt i haven.

● Vores møde med de ukrainske flygtninge gav også fin pressedækning
● Vi har været sponsor for 2 sejladser med Gl. Turisten, begge til stor glæde for deltagerne

fra henholdsvis Sclerosehospitalet og Udeholdet.
● Ros til arbejdet med Solbådene, Morgensang og sponsorarbejdet i forbindelse med

julebanko
● Vi har igen søgt ISOBRO om penge til hvervningsaktiviteter. Støtten for i år bliver brugt til

tryk på vores nye pavillon og fremstilling af “reklameskilt” der skal stå ved Solbådene om
sommeren.

● Vi har hjulpet LCH med deres Retro, antik og kunst.
● Toke opfordrede til større frivillighed i forbindelse med hjælp til fx LCH, det var lidt sløjt

senest!
● Tillykke til Karl-Erik med de 80 år, som samtidig har fået ham til at ønske at udtræde af

vores bestyrelse. Stor tak for hans 26 års bestyrelsesarbejde. Karl-Erik fortsætter med
alle de øvrige opgaver han har.

4. Donationsansøgninger
- Højskolesangbøger til Regionshospitalet Hammel Neurocenter.

Ansøgningen om 12.500 kr kommer fra en medarbejder der er bosat her i Ry, og
begrundes med at der ikke er en lokal Lionsklub i Hammel. Klubben bakkede op om at vi
skal støtte. I første omgang vil bestyrelsen undersøge om vi kan få andre klubber med.
LCH er allerede blevet spurgt, endvidere vil vi spørge Lions Hvorslev, som er nabo til
Hammel.

https://distriksts106b.nemtilmeld.dk/3/
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5. Udvalgsarbejde
● Medlemshvervning

ikke noget nyt ud over brug af ISOBRO-midlerne
● Solbådene, ved Bent

God sæson, der er indsejlet ca. 113.000 kr på 174 udlejninger. Bådene tages op på
tirsdag. Overskuddet til Lions er ikke opgjort endnu, og kan påvirkes af Ællingens
motorreparation, men vi håber det er en garantireparation.

● Julebanko, ved Niels og Knud Martin
○ Der er fulgt op på to do-listen. Dvs. der er styr på pr, der er købt lodder, LCH er spurgt

om hjælp, den nye pladsfordelingsplan er godkendt af brandmyndighederne med plads
til 830 deltagere. Kim har søgt spillemyndigheden.

○ Af de i alt 140 kontaktede sponsorkandidater, har vi accept fra 103, afslag fra 19 og
mangler afklaring fra 18. Vi har annonceindtægter for ca. 30.000 kr., dvs. bankoavisen
er betalt. Endvidere har vi stort set de nødvendige gevinster

● Irsk Aften, ved Morten
Udvalget har holdt møde og Morten gennemgik oplæg til annoncering og budget. Det gav
anledning til lidt diskussion om billetprisen. Der skal udarbejdes lokaleplan, som skal
godkendes af brandmyndighederne. Vi skal ikke betale halleje på Mølleskolen, men de
mangler garderobestativer, som vi evt. kan donere. Maden leveres af den samme som har
været brugt til et lignende arrangement i Hinnerup. Ud over selve maden, vil vi fortsat
handle i Kvickly. Der er ønske om indkøb af “pynt” til salen.
Bestyrelsen skal tage stilling til forslaget på bestyrelsesmødet i næste uge.

6. Eventuelt
- Betaling for deltagelse i klubmøder

Der har været stillet spørgsmål til betalingen for deltagelse i klubmøderne i Ry Hallerne.
Prissætningen er baseret på at vi betaler 180 kr. for mad, drikke og kaffe/dessert. De
sidste 20 kr går til Clubkassen, og bruges til dækning af udgifter ved besøg, fx
biografturen senest.
Dette gav anledning til en diskussion om forholdet mellem pris og kvalitet af maden,
forslag om at man kunne deltage i møderne uden spisning, nøjes med 1 møde pr. måned.
Omvendt blev den sociale dimension i netop spisningen fremhævet som et væsentligt
element i klubarbejdet og en rigtig god måde at få nye medlemmer inkluderet i klubben.
Konklusionen blev at vi vil tage spørgsmålet op på et kommende klubmøde, så vi kan få
diskuteret alle muligheder igennem..

Næste møde onsdag den 1.11.2023

Venlig hilsen
Jan Bardino


